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Schriftelijke vragen (artikel 33 RvO) 
 
 
 
Datum vraag: 28 februari 2024 
 
 
 
Datum antwoord:   
 
 
Aan de voorzitter van de raad 
 
 
Onderwerp: Mogelijkheden onderzoeken om met voorrang woningen in de sociale huur of koopsector 
toe wijzen aan brandweervrijwilligers  
 
 
Het college/de burgemeester wordt verzocht de volgende vraag/vragen schriftelijk te 
beantwoorden:  
 

1. Is het college het met de PCG eens dat de onderbezetting bij sommige korpsen in de 
Gemeente Buren een groot probleem is? 
 

2. Is er een mogelijkheid om te onderzoeken of (huur)woningen met voorrang toegewezen 
kunnen worden aan (bestaande/toekomstige) woningzoekende brandweermensen? Naast de 
bestaande spoedzoekers? 
 

3. Bij een positief antwoord op vraag 2; Kan de gemeenteraad hier een rol in spelen, en zo ja, 
wat heeft het college nodig van de gemeenteraad. 

 
 
Toelichting: 
Na verschillende bezoeken aan alle brandweerkorpsen in de gemeente Buren, komt het beeld naar 
voren dat bij bijvoorbeeld de korpsen Lienden en Maurik de bezetting van brandweervrijwilligers een 
steeds groter wordend probleem is. De PCG heeft zich de afgelopen periode ingezet voor de 
huisvesting van de korpsen, maar als de bezetting niet op orde blijft, hebben we een probleem van 
weer een andere orde.  
 
De PCG maakt zich hierom grote zorgen, dit raakt potentieel aan de veiligheid van onze inwoners. 
 
Daarom willen we graag kijken naar creatieve mogelijkheden om de opkomst en aanwerving van 
brandweervrijwilligers in de gemeente te versnellen en te bevorderen. 
 
 
 
Naam en ondertekening:  
Jan Keuken 
 
PCG Buren 
 
 
 
De beantwoording van het college/de burgemeester:  
 
1. Is het college het met de PCG eens dat de onderbezetting bij sommige korpsen in de Gemeente 

Buren een groot probleem is? 
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De bezetting van de vier brandweerposten, Buren, Beusichem, Lienden en Maurik zijn allemaal 
georganiseerd via het vrije instroommodel. Dit houdt in dat de bezetting van deze posten volledig 
afhankelijk is van vrijwilligers zonder gegarandeerde/verplichte opkomst bij een alarmering. Het 
college vind het van groot belang dat de brandweerposten beschikken over voldoende vrijwillige 
brandweerlieden om de brandweertaken blijvend goed uit te kunnen voeren. De brandweerlieden 
zijn gebonden aan wettelijke opkomsteisen. Om te kunnen voldoen aan deze opkomsteisen en 
daardoor tijdig ter plaatse te kunnen zijn is het van belang dat de brandweerlieden in de nabijheid 
van de kazerne wonen of werken. 
 
Het college staat in goed contact met de brandweerposten en haar vrijwilligers. Uit de gesprekken 
komt naar voren dat de zorgen over het gebrek aan vrijwilligers verder toenemen. Dit heeft het 
gevolg dat er vraagstukken ontstaan over de paraatheid en inzetbaarheid van de posten. 
Momenteel zien we dit terug bij de post in Maurik, welke overdag soms buiten dienst wordt gezet. 
Eén van de redenen hiervoor is dat vrijwilligers overdag buiten de gemeente werken en hierdoor 
niet inzetbaar zijn op hun eigen post. Op dit moment lukt het andere posten nog om dit op te 
vangen, echter is het onbekend hoe dit zich verder kan ontwikkelen in de wat verdere toekomst. 
 
De bestaande (jeugd)brandweervrijwilligers uiten in de gesprekken af en toe hun zorgen over de 
schaarste op de woningmarkt in gemeente Buren. De hoge prijzen voor koopwoningen en lange 
wachttijden vormen voor de starters op de woningmarkt een belemmering. Deze schaarste 
noodzaakt de vrijwilliger, die moet starten op de woningmarkt, buiten de gemeente te kijken voor 
een woning. Het uiteindelijke gevolg hiervan is dat zij hun rol als brandweervrijwilliger niet meer 
kunnen uitvoeren. Naast het werven van nieuwe vrijwilligers, vraagt het opleiden van de nieuwe 
mensen om een forse investering van tijd, energie en middelen voor de posten. Het inzetten op 
het binden van de huidige vrijwilligers is dan ook van groot belang.  
 
Met het oog op de toekomst is het van groot belang om zowel lokaal als regionaal in te zetten op 
de werving en borging van de vrijwillige brandweer. Zoals de inzet van wervingscampagnes voor 
mensen die werkzaam zijn binnen de gemeentegrenzen, waaronder onze gemeenteambtenaren. 
 
Hierover zal het college ook verder in gesprek gaan met onze eigen veiligheidsregio. Dit om in 
breder verbrand te onderzoeken wat en of er iets nodig is om de continuïteit van de brandweer te 
waarborgen. De eerste verantwoordelijkheid hiervoor ligt bij de VRGZ. Aanvullend daarop wordt er 
uitvraag gedaan bij andere gemeenten en veiligheidsregio’s hoe zij omgaan met ditzelfde 
huisvestingsvraagstuk. 
 
 

2. Is er een mogelijkheid om te onderzoeken of (huur)woningen met voorrang toegewezen kunnen 
worden aan (bestaande/toekomstige) woningzoekende brandweermensen? Naast de bestaande 
spoedzoekers? 
 
We kunnen zeker onderzoeken of (huur)woningen met voorrang toegewezen kunnen worden aan 
(bestaande/toekomstige) woningzoekende brandweermensen. Mogelijk biedt de aanpassing van 
de huisvestingswet waarin we voorrang kunnen regelen voor vitale beroepsgroepen hiertoe een 
mogelijkheid. De vraag of we dit kunnen regelen via een huisvestingsverordening, en zo ja, voor 
welke woningen zetten we uit bij de VNG. Daarnaast zetten we deze vraag ook uit bij de regionale 
werkgroep die samen met de corporaties onderzoekt hoe we een huisvestingsverordening zouden 
kunnen invoeren, wat de consequenties daarvan zijn en op welke onderdelen gemeenten hun 
eigen input daarin kunnen regelen. 
 
Op dit moment hebben we geen huisvestingsverordening. Het vaststellen van een 
huisvestingsverordening vraagt nader onderzoek. Zeker waar we mensen voorrang willen geven, 
zijn we verplicht dat te onderbouwen. Daarvoor is een schaarste-onderzoek noodzakelijk. Bij het 
opstellen van een huisvestingsverordening moeten we ook rekening houden met alle andere 
woningzoekenden: 
Reguliere woningzoekenden; 
Mensen die wettelijk urgentie moeten krijgen; 
Andere groepen die we mogelijk ook urgentie willen geven. 
 



 

Registratienummer   
 

Naast een huisvestingsverordening zijn er nog andere mogelijkheden, welke mogelijk sneller 
geregeld kunnen worden. Zo is het mogelijk bij de uitgifte van nieuwbouw, de ontwikkelaar te 
vragen rekening te houden met verhuur of verkoop aan de (vrijwillige) brandweer. We kunnen dat 
niet verplicht stellen, maar uiteraard kunnen we wel vragen naar de bereidheid van een 
ontwikkelaar om dat te regelen. 
 

 
3. Kan de gemeenteraad hier een rol in spelen, en zo ja, wat heeft het college nodig van de 

gemeenteraad. 
We zien dat het probleem van het dreigend tekort aan vrijwilligers bij verschillende partijen nog 
onvoldoende erkend wordt. U zou dan ook mee kunnen helpen bij het agenderen van dit 
onderwerp bij de landelijke overheid en de veiligheidsregio. Mocht de vrijwillige brandweer niet als 
doelgroep opgenomen kunnen worden in de huisvestingsverordening, dan is ook dat iets waar we 
aandacht voor kunnen vragen bij de VNG en de Rijksoverheid. 
 
 

 
 


